
Heibergskolen 

 København Ø. 

 

SKOLEBESTYRELSEN 

Referat  

 

Tid  Tirsdag d. 21. september 2021, kl.17.00-19.30 
 

Sted  Personalerummet 
 

Dagsorden 
og bilag 
 

Fremsendt og lagt på skolens hjemmeside 
 
B= beslutning, D= drøftelse, O= Orientering  

Kommende 
mødedatoer 

De 9 planlagte mødedatoer i 2021-2022:  
2021    12/8, 21/9, 27/10, 23/11,  
2022    12/1, 1/2, 4/4, 19/5 og 14/6 

Til stede:  
Afbud: 

 

Stella 9.v og Johann 8.u, Christian Seidelin, Peder 
Nedergaard, Trine Friis Toldsted, Thomas Bloch, Mette 
Brøndum, Stine Halskov-Jensen, Dorte Høeg, Katrine 
Drud-Olsson, Kristoffer Andersson, Peter Bugge Lorenzen, 
Jesper Daniel Pedersen, Ruqiya Saleh, Jacob Jensby 
Christensen, Trine Krause Larsen 

 

17.00-17.20  Spisning 
 

1.  
17.20-17.50 

Nyt fra:  

1.1 Nyt fra elevrådet 
 

Referat Elevrådet talte om hvordan man får de nye elever ind i grupperne. 
Området ude foran skolen til de store elever synes flere er lidt kedeligt. 
Eleverne ønsker et sted at spille bold. Elevrådet kommer med forslag til 
aktiviteter på udeområderne. Nogle elever ønsker legepatrulje og 
lektiecafé i frikvartererne. Der ønskes en skolepatrulje – Jacob 
undersøger mulighederne. Skolens fødselsdag blev evalueret: Enighed 
om at det var godt med dansere og musik. Bodernes bemanding var 
lidt svær at have styr på. Jacob tilføjer at elevrådet får 50.000 kr, som 
eleverne kan få til konkrete projekter, der ansøges om. 
 

1.2 
 

Nyt fra Pædagogisk Råd 

Referat Der har været talt om skolens fødselsdag, generel tilfredshed med 
arrangementet. Vi skal være opmærksomme på at skolen og KKFO’en 
er fælles om arrangementet. Snart har vi fællesdage 3 dage. Klasserne 
er sammen med deres venskabsklasser. Personalet oplever igen at 
flere elever, der er sløje, sendes i skole. Opmærksomhed på 
kommunikationen i aula – enkelte lærere oplever meget lange 



beskeder. Genbesøg af principperne for kommunikation – hvilke 
muligheder for kommunikation har man? Jesper stikker dybere i 
området og afsøger behovet for at arbejde mere med det blandt 
lærerne. Der kan sættes spot på kontaktforældrenes rolle. Øget frihed i 
forhold til konvertering af timer samt elevplaner er i fokus. 
 

1.3 
 

Nyt fra KKFO 

Referat KKFO’en har lige haft pædagogisk tilsyn: 6 krav som skal opfyldes. 
Observation 4 timer og efterfølgende 3 timers dialogmøde med 
udgangspunkt i observationer. Enighed om at observationerne giver et 
godt afsæt for en faglig/pædagogisk debat. Opstart af 
børnemiljøvurdering. 

1.4 
 

Nyt fra ledelsen 
- Personale 

- Byggeri – genhusning 
-  

 

Referat *Trine har haft en faldulykke og var derfor fraværende 1,5 uge. 
*Charlotte er gravid og går fra til barsel den 20/1-22.  
*Det er lidt svært at rekruttere for tiden. Dele af den nyligt opslåede 
stilling varetages af faste vikarer.  
*Vi og eleverne mærker at skoledagene igen er lange.  
*Byggeri: Planen er, at vi ikke skal genhuses. Byggeriet foregår i 
forskellige etaper. KKFO’ens lokaler kan anvendes til klasserne, men 
myndighedskrav kan være en udfordring. Næste byggemøde er 12/10, 
muligvis med inddragelse af skolebestyrelsen. 
 

1.5 
 

Nyt fra SB´s formand 
 
 

Referat 
 
 
 

19.-20. november afholdes årsmøde ”Skole og Forældre” 

2.0 
17.50-18.00 

Udarbejdelse af årshjul for bestyrelsen 
Forretningsudvalget fremlægger udkast, som resten af bestyrelsen tager 
stilling til. 
Bilag kommer senere 

 

Referat  
 

Udkast til årshjul ved Peder og Jacob med udgangspunkt i Københavns 
Kommunes årshjul, denne opfattes som en minimumsliste - hertil 
tilføjes vores lokale aktiviteter/temaer.  

3.0 
18.00-18.30 

Øget frihed på skoleområdet i skoleåret 2021/22 som led 
i national aftale  



Et flertal i Folketinget har den 1. juni 2021 indgået aftale om håndtering af 
faglige udfordringer hos 
elever i grundskolen. Som led i aftalen er der udstedt en bekendtgørelse, som 
hjemler en øget lokal frihed på fire områder.  
- at øget frihed i skoleåret 2021/22 til at konvertere understøttende tid til 
ekstra ressource i klassen delegeres, så den kan træffes af skolelederen efter 
indhentet udtalelse fra skolebestyrelsen. 
- at undervisningskompetencekravet til lærerne fraviges, så skolelederen kan 
lade undervisningen dækkes af færre lærere om den enkelte klasse. 
at udvalget tager til efterretning, at skolelederen kan træffe beslutning om at 
undlade at udarbejde en elevplan for hele klasser. 
- at skolelederen skal orientere områdechefen om undladelse af udarbejdelse 
af elevplaner. – se bilag 
 
Skolen ønsker at konvertere uu (Fale) i skoleåret 2021/22 fra 0-9.kl. og beder 
i den forbindelse om en udtalelse fra skolebestyrelsen.  
 
 

 

Bilag  

Referat 
 

*Jacob fortæller at langt de fleste skoler i vores område vælger at 
afkorte skoledagen og omlægge den understøttende undervisning (ca. 
1-2 lektioner om ugen) for eleverne på alle klassetrin. Fordelen er en 
kortere skoledag og to-lærer-ordning – konsekvensen er, at det kan 
være svært, at varetage de timeløse fag. Den færdige pakke er ikke på 
plads endnu, idet årgangene skal formulere, hvordan de helt vil 
konvertere timerne. Eleverne fortæller, at det er svært at bruge 
lektionerne i ydertimerne effektivt. En decideret lektiecafé efterspørges, 
hvor flere lærerkompetencer er til stede samtidig. Lærerne har talt om, 
at de skal fastholde klassemøder og samtaler med eleverne. En 
bekymring for hvordan der skabes et rum, hvor man kan lave lektier. 
Punktet drøftes på PR-møde og efterfølgende sendes opsummering til 
skolebestyrelsen. Skolebestyrelsen bakker i udgangspunktet op om 
ledelsens ønske om konvertering af understøttende undervisning. 
*Elevplanerne kan suspenderes i dette skoleår, hvis der i stedet vælges 
et alternativ (der skal under alle omstændigheder gives en 
tilbagemelding til forældrene). De forskellige årgange skal beskrive, 
hvorledes de vil give tilbagemeldingen, hvis elevplanen ikke bruges. 

4.0 
18.30-19.00 

Drøftelse vedr. samarbejdet med Østerbro musikskole 
Skolen har gennem flere år haft et samarbejde med den private Østerbro 
musikskole. Der ønskes en dialog om det fremtidige samarbejde med 
Østerbro musikskole. 
Se bilag 

Bilag  

Referat  

5.0 
19.00-19.15 

Drøftelse af temamøder i skolebestyrelsen Vil vi have dem, hvilke og 
på hvilket tidspunkt? 
 trafik-problematikken, skole-hjem-samarbejde, samarbejde med 
nærmiljøet.  



Bilag  

Referat Forslag til tema: Kommunikationsvejene. Trivsel. Kontaktforældre – den 
optimale dialog – kontaktforældrenes rolle på forskellige alderstrin. 
Hvornår er et læringsrum bedst? Hvordan kvalitetssikrer man 
elevplanerne, så det giver det ønskede udbytte. Det foreslås, at der 
nedsættes et udvalg, der dykker ned i temaerne og kommer med et 
kvalificeret bud.  Jesper, Dorte, Trine har meldt sig til udvalget, men 
SB-medlemmer, der ikke deltog på dagens møde, kan sagtens nå at 
deltage i udvalget. 

6.0 
19.15-19.25 
 

 Evaluering af skolens fødselsdag 

Bilag   

Referat 
 

Festen var en stor succes. Der var mange tidligere elever – men skulle 
man måske tænke i en selvstændig ”gamle elevers fest”? Brassbandet 
var en succes, de bliver sandsynligvis booket igen næste år. Som tak 
for hjælpen i skolebestyrelsen, tænkes i et arrangement for 
skolebestyrelsen. 

6.0  
19.25-19.30 

EVT. 

   

Referat 
 

*5. oktober er det lærernes dag – skolebestyrelsen opfordrer 
forældrene til at markere dagen. 
*Jesper fortæller at tre elever i dag præsenterede deres tanker om 
kommunens biodiversitetsplan for overborgmesteren. 
*9.u vandt 10.000 kr i H.C. Andersen konkurrence for deres fortolkning 
af ”Nattergalen” 

Hilsen FU 
Christian Seidelin, Peder Nedergaard, Jacob Jensby, Trine Krause Larsen 


